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Bestuur van het Ondernemersfonds Heerde i.o., Heerde, 7 november 2018. 

Aan de gemeenteraad van de gemeente Heerde. 

 

Wij vragen u om in uw vergadering van 17 december 2018 in te stemmen met 

de voorgestelde financiering van het Ondernemersfonds Heerde door een 

opslag van € 70,- per € 100.000 WOZ Niet-Woningen goed te keuren in de 

begroting van de gemeente en die opslag vervolgens terug te geven aan het 

Ondernemersfonds in de vorm van subsidie.  

 

Inleiding. 

Zoals u weet is in het voorjaar van 2018 door Wij Zijn Heerde het initiatief 

genomen om te onderzoeken of er voldoende draagvlak onder de 

georganiseerde ondernemers in de gemeente Heerde is om te komen tot de 

oprichting van een Ondernemersfonds. Na gesprekken met de gemeente 

Heerde, Ondernemersvereniging Wapenveld (OVW), Ondernemersvereniging 

Heerde (OVH), Bedrijvencontact Heerde (BCH), de Heerder Ondernemers Klub 

(HOK) en Bedrijvencontact Veessen i.o. is besloten deze ultieme 

samenwerkingsvorm tussen de betrokken partijen verder uit te werken. 

Daarvoor hebben wij contact gelegd met de Stichting CLOK, die landelijk veel 

van dit soort initiatieven begeleidt en veel ervaring heeft met het oprichten van 

Ondernemersfondsen. Dit heeft geleid tot een eerste vergadering met alle 

betrokkenen waar is besloten om een bestuur te vormen van het 

Ondernemersfonds Heerde in oprichting met daarin een vertegenwoordiger 

van elke georganiseerde partij en een vertegenwoordiging van 

Bedrijvencontact Veessen in oprichting. Daarbij is Roelof Speckmann (WZH) tot 

voorzitter benoemd. Vervolgens zijn verschillende opties voor 

Ondernemersfondsen en hun financiering tegen het licht gehouden en is, 

gezien de grootte, eigenheid en structuur van onze gemeente gekozen voor het 

verder opzetten van een gemeente breed Ondernemersfonds Heerde en 

daarvoor een stichting op te richten.  

In juli 2018 bent u door middel van een Actieve raadsinformatie van wethouder 

Meijer met daarbij gevoegd een brief van Roelof Speckmann geïnformeerd 

over de stand van zaken tot op dat moment. In de regionale pers is in die 

periode ook aandacht aan dit initiatief besteed en eind september 2018 zijn er 
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3 bijeenkomsten georganiseerd in Heerde, Wapenveld en Vorchten voor de 

niet georganiseerde ondernemers. 

Tenslotte bent u op 15 oktober 2018 na de reguliere raadsvergadering 

persoonlijk geïnformeerd door de presentatie van ons bestuurslid Frank Drost.  

 

Doelstelling. 

Ondernemersfonds Heerde wordt een belangrijke verbindende factor tussen 

ondernemers, inwoners, verenigingen, belangengroeperingen en de gemeente 

door voor projecten geldelijke bijdragen beschikbaar te stellen. Daarbij valt te 

denken aan initiatieven en activiteiten die een positieve bijdrage leveren aan 

de leefbaarheid in de gemeente en recreatie en toerisme bevorderen. Het 

Ondernemersfonds is er voor de financiering van collectieve belangen van 

ondernemers en alles wat zij langs democratische weg bestemmen als hun 

collectieve belang is een valide bestemming.   

Uit de praktijk van de Ondernemersfondsen in Nederland blijkt dat de gelden 

met name worden besteed aan beveiliging van bedrijventerreinen, Promotie en 

Marketing van het gebied en het organiseren van Evenementen. Verder kunt u 

bijvoorbeeld denken aan het aantrekkelijker maken van de kernen, verbeteren 

van de infrastructuur in het buitengebied, themadagen, netwerk- en 

kennisbijeenkomsten, inkoopcoöperaties, duurzaamheidsprojecten enzovoorts. 

Daarnaast blijkt dat de relatie tussen ondernemers en gemeenten hechter is 

geworden en dat de samenwerking tussen ondernemers en de gemeenten is 

verbeterd.  

Kortom, bundeling van krachten is de grote gemene deler en alle in het bestuur 

participerende verenigingen en hun achterban steunen dit initiatief van harte.    

 

Financiering. 

Uit onderzoek en ervaring blijkt dat de inkomsten van een goed functionerend 

Ondernemersfonds ongeveer € 10,- per inwoner moeten bedragen. Als deze 

vuistregel wordt gehanteerd betekent dit dat wij voor onze gemeente kunnen 

uitgaan van een opslag op de WOZ Niet-Woningen van € 70,- per € 100.000. 

WOZ-waarde, gelijkelijk te verdelen over de eigenaar en de huurder/gebruiker. 

Door de ondernemers in onze gemeente wordt dan ruim € 180.000 per jaar 
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opgebracht. Deze opslag wordt vervolgens jaarlijks door de gemeente Heerde 

teruggestort in de kas van Ondernemersfonds Heerde.  

De ondernemers die bijdragen aan de financiële positie van het fonds worden 

trekkingsgerechtigden genoemd. Zij kunnen gezamenlijk of in vereniging voor 

initiatieven of activiteiten een aanvraag bij het bestuur van het 

Ondernemersfonds Heerde indienen. Als die aanvraag aan de ruime 

toekenningscriteria voldoet zal het bestuur van Ondernemersfonds Heerde de 

aanvraag vervolgens beoordelen en in principe goedkeuren tenzij er fricties 

met andere ondernemers over het initiatief bestaan of ontstaan. In dat geval 

zal het bestuur de aanvraag inhoudelijk strakker beoordelen en kan de 

aanvraag eventueel worden afgewezen. 

De gelden worden naar rato van de bijdragen verdeeld over de kernen in de 

gemeente. De Postcodegebieden in de gemeente zijn daarbij leidend. 

Daarbinnen wordt ook rekening gehouden met wat de bedrijven op de 

bedrijventerreinen, middenstand, recreatieondernemers, de non-profit sector 

en de agrariërs inbrengen. Gezien de weerstand onder een aantal agrarische 

ondernemers, die ook met de gemeenteraad is besproken op 15 oktober 2018, 

zal het bedrag dat door hen gezamenlijk wordt opgebracht apart worden 

gealloceerd in de balans van het Ondernemersfonds Heerde. Als er in die 

periode van 3 jaar geen initiatieven door de agrarische ondernemers worden 

ingediend vallen de gelden daarna, als het Ondernemersfonds Heerde wordt  

gecontinueerd, vrij voor andere initiatieven.     

 

Draagvlak. 

Alle georganiseerde ondernemers zijn vertegenwoordigd in het bestuur en 

staan zeer positief tegenover de komst van het Ondernemersfonds Heerde. De 

samenwerking in het fonds tussen alle betrokken ondernemers in Heerde, 

Wapenveld, Veessen, Vorchten en in het buitengebied is uniek en in onze ogen 

een groot goed. Het probleem van de Freeriders (ondernemers die nergens lid 

van zijn, nooit bijdragen maar wel profiteren) wordt opgelost en de kracht van 

het collectief maakt het mogelijk om met de middelen die het fonds genereert 

een extra impuls aan de leefbaarheid in onze gemeente te geven.  

Voor de niet georganiseerden zijn er op drie opeenvolgende avonden 

bijeenkomsten georganiseerd in Heerde, Wapenveld en Vorchten. Er is een 

grote en duidelijke advertentie geplaatst in de Schaapskooi waarin niet 
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georganiseerde ondernemers werden uitgenodigd om met ons in gesprek te 

gaan over ons voornemen. In dezelfde Schaapskooi stond een interview met 

Roelof Speckmann, waarin hij duidelijk heeft uitgelegd wat de bedoeling is.  

De opkomst op de drie avonden was matig. Er waren enkele kritische 

agrarische ondernemers, sommigen mordicus tegen en anderen die overigens 

wel mee zouden willen betalen, maar tot een nader te bepalen drempel. Ook 

werd gevraagd of het geld dat door de agrarische ondernemers zou worden 

opgebracht voor het buitengebied zou kunnen worden gealloceerd.  

De aanwezige zogenaamde Freeriders waren na de presentatie van ons en het 

gesprek over het Ondernemersfonds Heerde zonder uitzondering positief. 

Tenslotte hebben wij gesprekken gevoerd met een aantal grote ondernemers 

en werkgevers in de gemeente uit zowel de profit - als de non-profit sector. 

Alle ondernemers staan positief ten opzichte van de komst van 

Ondernemersfonds Heerde, maar met dien verstande dat men het in een enkel 

geval lastig vindt dat er eerst geld moet worden betaald en dat het daarna 

weer met extra inspanning kan worden teruggehaald voor initiatieven en/of 

activiteiten.  

 

Tot besluit. 

Voor u liggen nu de volgende vragen op tafel: 

- Vindt u de komst van Ondernemingsfonds Heerde een goed plan? 

- Bent u van mening dat een grote groep ondernemers met een goed idee 

komt en bereid is daarvoor te betalen? 

- Vindt u dat er een breed draagvlak is voor Ondernemersfonds Heerde? 

Gezien het brede draagvlak dat er volgens ons bestaat vinden wij het 

gerechtvaardigd om de gemeenteraad van Heerde te verzoeken akkoord te 

gaan met ons voorstel om te komen tot de oprichting van Ondernemersfonds 

Heerde en de bijbehorende wijze van financiering. Dit in principe voor 

onbepaalde tijd, maar in eerste instantie als experiment voor een periode van 

drie jaar. Aan het eind van het derde jaar zal een fundamentele evaluatie 

plaatsvinden, waarna beslist wordt of Ondernemersfonds Heerde 

gecontinueerd wordt of wordt opgeheven. Als Ondernemersfonds Heerde 

daarna wordt doorgezet, zal als blijkt dat de agrarische ondernemers geen 

gebruik hebben gemaakt van hun trekkingsrecht wat wij overigens niet 
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verwachten, voor deze groep ondernemers in de een of andere vorm een 

retributieregeling worden ingevoerd. Dit houdt in, dat in dat geval (een deel 

van) de door de agrarische ondernemers betaalde opslag door hen kan worden 

teruggevraagd aan het fonds.   

 

 

 

 

 

 

 


